



NATIONAL CAPITAL COMMISSION COMMISSION DE LA CAPITALE NATIONALE

Weekend Bikedays Barricade Attendant

PROGRAM OVERVIEW

The Weekend Bikedays program showcases parkway corridors and adjacent parks, for Canadians to experience physical activity in the Capital and recognize the national significance of the region's natural attractions. For over fifty years, the Bikedays program has been inviting residents and visitors to the Capital to cycle, in-line skate, run or walk on scenic parkways closed to motorized traffic, every weekend from mid-May to early October. Within the Nation's Capital, the closures apply to Queen Elizabeth Drive, the Kichi Zibi Mikan parkway, and the Sir George-Étienne Cartier parkway.

REQUIREMENTS

- Available to work outdoors every weekend from May to October.
- Bilingual in both official languages (English and French).
- Be at least 16 years of age.
- Experience working with the public and in client service.
- Able to stay calm and flexible when dealing with people, even under pressure.
- Comfortable working independently and as part of a team.
- Experience in at least two of the following: visitor services, volunteering, public relations.
- Able to respond to urgent requests and adapt to change.

MAJOR RESPONSIBILITIES

- Set up and remove barricades for authorized vehicles.
- Prevent cars from entering closed parkways at assigned intersections.
- Complete monitoring forms and submit data online.
- Watch for safety issues and report concerns.
- Be courteous and helpful; provide directions and assistance to visitors.
- Other related duties as assigned.

RATES OF PAY

Student rates of pay generally follow the Treasury Board of Canada Secretariat guidance, but some positions are paid based on the work performed rather than the student's level of education.



NATIONAL CAPITAL COMMISSION COMMISSION DE LA CAPITALE NATIONALE

Préposé aux barricades, vélos-weekends

VUE D'ENSEMBLE DU PROGRAMME

Les vélos-weekends mettent en valeur des corridors de promenades et les parcs adjacents afin que la population canadienne puisse vivre dans la capitale une expérience sous le sceau de l'activité physique et reconnaître l'importance nationale des attraits naturels de la région. Depuis plus de cinquante ans, le programme des vélos-weekends invite les résidents et les visiteurs de la capitale à faire du vélo, du patin à roues alignées, de la course à pied ou de la marche sur les promenades panoramiques fermées à la circulation automobile, tous les weekends, de la mi-mai au début octobre. Les fermetures incluent la promenade de la Reine Elizabeth, la promenade Kichi Zibi Mikan et la promenade Sir George-Étienne Cartier.

EXIGENCES

- Disponible pour travailler à l'extérieur tous les weekends de mai à octobre.
- Bilingue dans les deux langues officielles (français et anglais).
- Être âgé(e) d'au moins 16 ans.
- Expérience avec le public et dans le service à la clientèle.
- Ouvert(e) d'esprit et capable de rester calme lors d'interactions sous pression.
- À l'aise pour travailler seul(e) ou en équipe.
- Expérience dans au moins deux domaines suivants : services aux visiteurs, bénévolat, relations publiques.
- Capacité à répondre à des demandes urgentes et à s'adapter.

RESPONSABILITÉS PRINCIPALES

- Installer et déplacer les barricades pour les véhicules autorisés.
- Empêcher les automobilistes d'entrer sur les promenades fermées à l'intersection assignée.
- Remplir un formulaire de suivi et soumettre les données en ligne.
- Repérer et signaler toute situation préoccupante pour la sécurité.
- Être courtois(e) et serviable; répondre aux questions et aider les visiteurs.
- Toutes autres tâches connexes.

TAUX DE RÉMUNÉRATION

Les taux de rémunération des étudiant(e)s suivent généralement les directives du Conseil Trésor, mais certains postes sont rémunérés selon le travail effectué plutôt que le niveau d'études de l'étudiant.